
OR.BR.0002.14.15 
 
 

P  R  O T O K Ó Ł   Nr XIV/15 
 

z sesji Rady Gminy Poraj  
w dniu 15 grudnia 2015 roku 

 Urząd Gminy w Poraju (UG), ul. Jasna 21- sala nr 220 

 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie 
gminnym (jednolity tekst z 2015 roku, poz. 1515) sesję Rady Gminy Poraj otworzyła          
i prowadziła p. Katarzyna Kaźmierczak - Przewodnicząca Rady. 
Na ogólny stan 15 Radnych w sesji uczestniczyło 14 – nieobecność usprawiedliwiła radna 
p. Małgorzata Rodek. Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 
protokółu. 

Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak: 

 otworzyła XIV sesję Rady Gminy Poraj o godzinie 1128, 

 przeprosiła zebranych za opóźnienie w rozpoczęciu sesji z uwagi na 
przedłużone obrady połączonych komisji Rady przed sesją, 

 powitała Gości - jak wpisani w liście obecności gości wg załącznika nr 2 do 
niniejszego protokółu, 

 stwierdziła quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji 
przez Radę Gminy. 

 
2. Ustalenie dziennego porządku obrad. 

W sprawie porządku obrad - zał. nr 3 - Przewodnicząca Rady udzieliła głosu                
p. Łukaszowi Stacherze Wójtowi Gminy, bo wnioskował o zdjęcie z porządku dzisiejszej 
sesji projektów uchwał zapisanych w podpunktach 8.10 i 8.11 do ponownego 
rozpatrzenia na wspólnej komisji Rady i nadzwyczajnej sesji w dniu 17 grudnia bieżącego 
roku o co wnioskowali dzisiaj radni na wspólnej komisji przed sesją i podkreślił, że nic nie 
prywatyzujemy tylko chcemy przekazać Spółce nieruchomości w Poraju co zwiększy jej 
szanse na pozyskanie środków zewnętrznych.  
Pani K. Kaźmierczak w imieniu Wójta Gminy zgłosiła autopoprawkę do porządku sesji          
o dopisanie w punkcie 8-ym projekty uchwał w podpunkcie 8.14. dodatkowego projektu 
uchwały w sprawie przekazania do prowadzenia Szkoły Podstawowej im. Dywizji J.H. 
Dąbrowskiego w Kuźnicy Starej w drodze umowy Stowarzyszeniu „Przyjazna Szkoła” w 
Kuźnicy Starej. Innych uwag nie było. 
Radni Gminy 14 głosami „za” uchwalili porządek XIV sesji ze zmianami: 
 

1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2.  Ustalenie dziennego porządku obrad. 

3.  Przyjęcie Protokółu Nr XIII z sesji Rady Gminy Poraj. 

4.  Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy Poraj w okresie od ostatniej sesji. 

5.  Informacja Przewodniczącej Rady o pracy w okresie międzysesyjnym. 

6.  Sprawozdanie Komisji Rady Gminy z działalności między sesjami: 

 Komisji Rewizyjnej, 

 Komisji ds. budżetu oraz gospodarki komunalnej i inwestycji, 

 Komisji ds. oświaty, kultury, zdrowia i spraw społecznych.  

7.  Ustalenie stawek podatkowych na rok 2016 - projekty uchwał w sprawie:  

7.1.  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2016 rok, 
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7.2.  zwolnień w podatku od nieruchomości na 2016 rok, 

7.3.  określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji podatkowych, 

7.4.  określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na 

2016 rok, 

7.5. zwolnień z podatku od środków transportowych na 2016 rok. 

8.  Projekty uchwał w sprawie: 

8.1. terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, 

8.2. przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2016 rok, 

8.3. budżetu Gminy Poraj na rok 2016,  

8.4. Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Poraj na lata 2016-2030, 

8.5. określenia kryteriów w postępowaniu rekrutacyjnym do szkoły 

podstawowej i gimnazjum posiadających obwód, prowadzonych przez gminę 

Poraj, oraz określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych 

kryteriów, 

8.6. nadanie nazwy ulicy w miejscowości Choroń gmina Poraj, 

8.7. nadanie nazwy ulicy w miejscowości Żarki Letnisko gmina Poraj, 

8.8. zatwierdzenia Planów pracy Komisji Rady Gminy na rok 2016, 

8.9. zatwierdzenia Planu pracy Rady Gminy na rok 2016, 

8.10. określenia zasad wnoszenia, cofania i zbywania udziałów i akcji              

w spółkach prawa handlowego, 

8.11. zwolnienia z obowiązku zbycia nieruchomości w drodze przetargu, 

8.12. zmian w budżecie Gminy Poraj na 2015 rok, 

8.13. zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Poraj na lata 2015-

2030, 

8.14. przekazania do prowadzenia do prowadzenia Szkoły Podstawowej im. 

Dywizji J.H. Dąbrowskiego w Kuźnicy Starej w drodze umowy Stowarzyszeniu 

„Przyjazna Szkoła” w Kuźnicy Starej. 
 

9.  Zapytania i wolne wnioski - odpowiedzi. 

10. Sprawy organizacyjne. 

11. Zamknięcie sesji. 

 
3. Przyjęcie Protokółu Nr XIII z sesji Rady Gminy Poraj. 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad treścią Protokółu Nr XIII/15 z 30 

października 2015 roku – uchwalony „jednogłośnie” bez uwag. 

 
4. Sprawozdanie z pracy Wójta Gminy Poraj w okresie od ostatniej sesji. 
Wójt p. Łukasz Stachera złożył sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym - odczytał kolejno dokumenty zatytułowane: 
1) „Informacja z wykonania zadań w okresie międzysesyjnym listopad - grudzień 
2015 r.” – zał. nr 4, 
„Sprawozdanie międzysesyjne grudzień 2013” – zał. nr 5 z Referatu Gospodarki 
Komunalnej, Inwestycji i Pozyskiwania środków,          
2)  „Informacja międzysesyjna z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 
w Poraju – w miesiącu listopadzie 2015 r.” – jak w załączniku nr 6 do niniejszego 
protokółu. 
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Na wniosek p. Wójta Przewodnicząca Rady ogłosiła pięć minut przerwy. Po wznowieniu 
obrad Wójt Gminy kontynuował: 
 

3)  „Sprawozdanie z okresu międzysesyjnego Aktywność Wójta Gminy Poraj listopad 
– zał. nr 7, 
 

4) „Ewidencja ludności od 01.01.2015 do 11.12.2015” – zał. nr 8. 
 

Na zakończenie swojego wystąpienia Pan Wójt skupił się na osobie Prezesa Zarządu 
Oddziału Gminnego Związku Ochotniczych Straży Pożarnych p. Mariuszu Karkocha który 
zdobył tytuł Superstrażaka 2015 roku na szczeblu powiatowym w plebiscycie „Dziennika 
Zachodniego” i wymieniał jego zasługi, osiągnięcia od roku 1989. Następnie                        
z Przewodniczącą Rady Gminy złożył gratulacje Panu Prezesowi i wręczył pamiątkową 
statuetkę. 

 
5. Informacja Przewodniczącej Rady o pracy w okresie międzysesyjnym.  

 

Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak zapoznała uczestników sesji z „Informacją                 
z działalności międzysesyjnej Przewodniczącej Rady Gminy Poraj za okres od 30 
października do 15 grudnia 2015 roku” – zał. nr 9. 

 
6. Sprawozdanie Komisji Rady Gminy z działalności między sesjami. 

 

Pani K. Kaźmierczak udzieliła głosu: 
 Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej (KR)  p. Andrzejowi Ludwikowskiemu – 

poinformował o terminach wspólnych posiedzeń Komisji Rady w przedmiocie 
analizy prowizorium budżetu oraz podatków. W szczegółach odniósł się do 
posiedzenia KR w dniu 10 grudnia bieżącego roku z porządkiem obrad: 
1) Zamknięcie sprawy pisma – skargi p. Lech, 
2) Kontrola zasadności udzielania ulg podatkowych w 2015 roku, 
3) Opracowanie planu pracy KR na rok 2016, 
4) Podsumowanie pracy KR w roku 2015. 
Komisja podjęła Uchwałę w sprawie zasadności udzielania ulg podatkowych oraz 
Stanowisko w sprawie rozpatrzenia skargi Pani I. Lech do Wójta Gminy Poraj na 
Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Poraju, które odczytał          
w całości na wniosek radnej p. Zdzisławy Polak; 

 

 p. Sylwestrowi Sawickiemu - Przewodniczącemu Komisji ds. budżetu oraz 
gospodarki komunalnej i inwestycji - odczytał zawiadomienia z połączonych 
Komisji Rady Gminy Poraj z dnia: 
1) 26 listopada 2015 roku – porządek: 

1.1. Analiza stawek podatkowych na rok 2016, 
1.2. Analiza prowizorium budżetowego, 
1.3. Omówienie projektów planów pracy Komisji Rady, 
1.4. Informacja na temat zobowiązań podatkowych i ich egzekucja, 
1.5. Informacja z bieżącej działalności SPZOZ Gminnego Ośrodka Zdrowia w Poraju; 

2)  15 grudnia b.r.: 
2.1. Analiza materiałów sesyjnych 
2.2. Sprawy organizacyjne – przyjecie projektów planów pracy Komisji     

i Rady Gminy na rok 2016; 
 

 Przewodniczącej Komisji ds. oświaty, kultury, zdrowia i spraw społecznych              
p. Jolancie Kozak, która potwierdziła wystąpienie swojego przedmówcy p. S. 
Sawickiego na temat wspólnych posiedzeń Komisji Rady Gminy za miniony okres.  
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Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak podziękowała Przewodniczącym za wystąpienia              
i przeszła do dalszej realizacji uchwalonego porządku sesji. 

 
7. Ustalenie stawek podatkowych na rok 2016 - projekty uchwał.  

 

Wiceprzewodniczący Rady p. Andrzej Pawłowski kolejno czytał projekty uchwał 

podatkowych.  

14 Radnych Gminy Poraj „jednogłośnie” i bez uwag zatwierdziło Uchwały: 
 

7.1. Nr 104(XIV)15 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na 2016 rok - Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 

protokółu; 

7.2. Nr 105 w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości na 2016 rok -

załącznik nr 11, 

7.3. Nr 106 w sprawie określenia wzorów formularzy informacji i deklaracji 

podatkowych - zał. nr 12, 

7.4. Nr 107 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych na 2016 rok – to załącznik nr 13, 

7.5. Nr 108 w sprawie zwolnień z podatku od środków transportowych na 2016 

rok - zał. nr 14. 

 
8. Projekty uchwał. 

Rada Gminy Poraj podjęła następujące Uchwały: 
 

1) Nr 109 w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

2) Nr 110 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2016 rok, 

3) Nr 111 w sprawie budżetu Gminy Poraj na rok 2015,  

4) Nr 112 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Poraj na lata 2014-

2026, 

5) Nr 113 w sprawie określenia kryteriów w postępowaniu rekrutacyjnym do 

szkoły podstawowej i gimnazjum posiadających obwód, prowadzonych przez 

gminę Poraj, oraz określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych 

kryteriów, 

6) Nr 114 w sprawie nadanie nazwy ulicy w miejscowości Choroń gmina Poraj, 

7) Nr 115 w sprawie nadanie nazwy ulicy w miejscowości Żarki Letnisko gmina 

Poraj, 

8) Nr 116 w sprawie zatwierdzenia Planów pracy Komisji Rady Gminy na rok 2016, 

9) Nr 117 w sprawie zatwierdzenia Planu pracy Rady Gminy na rok 2016, 

10) Nr 118 w sprawie zmian w budżecie Gminy Poraj na 2015 rok, 

11) Nr 119 w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Poraj na lata 

2015-2030, 

12) Nr 120 w sprawie przekazania do prowadzenia do prowadzenia Szkoły 

Podstawowej im. Dywizji J.H. Dąbrowskiego w Kuźnicy Starej w drodze umowy 

Stowarzyszeniu „Przyjazna szkoła” w Kuźnicy Starej; 
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8.1. 
do projektu uchwały dotyczącego terminu, częstotliwości i trybu uiszczania 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi radna p. Z Polak poprosiła o podanie 
okoliczności związanych z ponownym procedowaniem projektu i przypomniała o swoim 
wniosku przedkładania właścicielom nieruchomości decyzji o opłatach.  
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, Inwestycji i Pozyskiwania środków (Referat 
GK) p. Adam Zaczkowski poinformował, że podjęcie Uchwały jest związane z 
przeredagowaniem zapisu § 5 Uchwały z październikowej sesji na temat ogłoszenia jej   
w Dzienniku Urzędowym Województwa Śląskiego na co wskazała Regionalna Izba 
Obrachunkowa w Katowicach, natomiast informacje o opłacie za odpady komunalne 
wszyscy otrzymają razem z decyzjami podatkowymi. 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad Uchwałą Nr 109(XIV)15 w sprawie 
terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami  
komunalnymi. Uchwałę podjęło „jednogłośnie” 14 radnych Rady Gminy Poraj. Uchwała 
stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokółu; 
 

8.2. 
Radni bez zastrzeżeń zatwierdzili Uchwałę Nr 110(XIV)15 w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2016 rok 
- załącznik nr 16. Wynik głosowania: za - 14 radnych, przeciw - 0, wstrzymało się od 
głosu - 0 radnych; 

 

8.3. 
Skarbnik Gminy p. Jadwiga Zasik odczytała: 

 Uchwałę Nr 4200/VII/173/2015 z dnia 8 grudnia 2015 roku VII Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie 
opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Poraj projekcie uchwały 
budżetowej na 2016 rok wraz z uzasadnieniem i materiałami 
informacyjnymi, 

 Uchwałę Nr 4200/VII/174/2015 z dnia 8 grudnia 2015 roku VII Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie 
opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Poraj projekcie uchwały               
w sprawie wieloletniej prognozy finansowej na lata 2016-2030. 

Następnie Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję do całości materiału budżetowego 
przyjętego na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy Poraj. 
Radna p. Z. Polak oceniła negatywnie zaproponowany radnym projekt budżetu                    
i wskazała: tylko 11% budżetu przeznaczono na wydatki  majątkowe; za dużo wydatkuje 
się na kulturę w tym na Gminny Ośrodek Kultury aż 800 tyś zł, promocję – 110 tyś; dużo 
zapisano na operaty szacunkowe; aż 4 708 780 tyś przeznaczone zostało na utrzymanie 
UG a za poprzedniego wójta była to kwota 2 mln zł; dopłaca się do Spółki „PORECO” co 
jest niedopuszczalne, bo każdy powinien płacić za swoje ścieki; prawie milionową 
obsługę długu; w § 13 projektu uchwały budżetowej upoważnia się wójta do zaciągania 
pożyczek i kredytów do 5 mln, podkreśliła dużą swobodę i apelowała o cofnięcie lub 
zmniejszenie tej kwoty; tylko 1,1 mln zł na kanalizację w ŻL; oświadczyła, że będzie 
głosowała przeciwko i poprosiła o wpisanie odrębności swojego stanowiska. 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad Uchwałą Nr 111(XIV)15 w sprawie 
budżetu Gminy Poraj na rok 2016 – zał. nr 17. 
Za przyjęciem Uchwały głosowało 12 radnych, przeciw – 1, wstrzymało się od głosu – 1 
radny; 
 



 6 

 

8.4. 
do projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej (WPF) 

wypowiadała się p. Z. Polak, a między innymi odczytała zapis § 2 pkt 2 na co Skarbnik 
oświadczyła, że w roku ubiegłym był również zapis dotyczący płatności wykraczających 
poza rok budżetowy i jako przykład podała umowy dotyczące energii, telefonów, 
odśnieżania, nieczystości itp.. Radni Gminy nie wnieśli uwag do dokumentu.  
Na wniosek Przewodniczącej obrad Rada podjęła Uchwałę Nr 112(XIV)15 w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Poraj na lata 2014-2026, jak w załączniku nr 18 
do protokółu. 
Wynik głosowania: za - 12 radnych, przeciw – 1, wstrzymało się od głosu – 1 radny; 
 

8.5. 
radna p. Ludwikowski pytał o konsultacje kryteriów zawartych w projekcie 

uchwały Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół. Przewodnicząca Komisji ds. 
oświaty p. Kozak poinformowała o zasadach obsadzania wakatów w klasach pierwszych 
szkół podstawowych i gimnazjów.  
Sołtys wsi Żarek Letniska wskazał na nieścisłość w § 2 projektu uchwały, że w § 1 nie ma 
6 punktów tylko 4. Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak: 

 oświadczyła, że wskazane w projekcie uchwały kryteria powstały                 
w wyniku konsultacji i uzgodnień z dyrektorami placówek oświatowych 
prowadzonych przez Gminę, 

 podziękowała sołtysowi p. Andrzejowi Kamińskiemu za wskazanie błędu 
pisarskiego, 

  poprosiła Radnych o dokonanie korekty w omawianym dokumencie          
w zapisie § 2 w brzmieniu „Dokumentami niezbędnymi do potwierdzenia 
kryteriów określonych w § 1 pkt 1-4 są…”, 

 zarządziła głosowanie Uchwały Nr 113(XIV)15 w sprawie określenia 
kryteriów w postępowaniu rekrutacyjnym do szkoły podstawowej                  
i gimnazjum posiadających obwód, prowadzonych przez gminę Poraj oraz 
określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów       
z wprowadzoną zmianą – zał. o nr 19. 

Wynik głosowania: za - 11 radnych, przeciw – 1, wstrzymało się od głosu – 2 radnych; 
 

8.6. 
Kierownik Referatu GK p. A. Zaczkowski w odpowiedzi na pytania radnych 

poinformował, że drogi wpisane w kolejne dwa projekty uchwał są drogami gminnymi. 
Załącznik nr 20 tj. Uchwała Nr 114(XIV)15 w sprawie nazwy ulicy w miejscowości Choroń 
gmina Poraj została przyjęta „jednogłośnie” przez 14 radnych obecnych na sesji; 

 

8.7. 
 w dyskusji nad nadaniem nazwy ul. Jaśminowej w ŻL zebrani mówili na temat: 

 procedury w zakresie podejmowania uchwał w sprawie nadania nazw drogom 
publicznym i placom w oparciu o ustawę samorządową na wniosek 
mieszkańców, 

 potrzeby nadania nazw pozostałym ulicom przy drogach gminnych - systemowo, 

 usystematyzowania numeracji posesji na terenie Gminy. 
Uchwała Nr 115(XIV)15 w sprawie nazwy ulicy w miejscowości Żarki Letnisko gmina 
Poraj została przyjęta jednogłośnie 14 głosami – zał. nr 21; 
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8.8. 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że wszystkie uwagi zgłoszone przez radnych do 

projektów planów pracy Komisji i Rady zostały uwzględnione oraz dostarczone drogą 
mailową. Zarządziła głosowanie nad Uchwałą Nr 116(XIV)15 w sprawie zatwierdzenia 
Planów pracy Komisji Rady Gminy Poraj na rok 2016, jak w załączniku o nr 22. 
Wynik głosowania: za - 13 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu - 1 radny; 
 

8.9. 
Rada Gminy Poraj zatwierdziła Uchwałę Nr 117(XIV)15 w sprawie zatwierdzenia 

planów pracy Komisji Rady Gminy Poraj na rok 2016 – zał. 23. 
Wynik głosowania: za - 14 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu - 0 radnych; 

 

8.10. i 8.11. wykreślone 
 

8.12. 
Radni bez uwag zatwierdzili zmiany w tegorocznym budżecie zapisane w Uchwale 

Nr 118(XIV)15 Rady Gminy Poraj – zał. nr 24. 
Za przyjęciem Uchwały głosowało 13 radnych, przeciw – 0, wstrzymało się od głosu – 1 
radny. 
Na wniosek p. Skarbnik Rada jednogłośnie udzieliła Wójtowi Gminy upoważnienia do 
dokonania zmian w podjętej uchwale po stronie dochodów z uwagą o powiadomieniu     
o tym fakcie na najbliższym posiedzeniu; 
 

8.13. 
Uchwała Nr 119(XIV)15 Rady Gminy Poraj w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Poraj na lata 2015-2030 była podjęta 13 głosami „za” przy 1 głosie 
„wstrzymującym się” – stanowi zał. nr 25 do protokółu; 

 

8.14. 
w dyskusji nad projektem uchwały dotyczącej przekazania Szkoły Podstawowej 

Stowarzyszeniu: 
 Przewodniczący p. A. Ludwikowski uznał fakt za oczywisty i zaproponował by na 

komisjach przybliżyć dalszą procedurę przekazania Szkoły w Kuźnicy Starej 
Stowarzyszeniu, 

 radna p. Polak optowała za przeniesieniem dokumentu i dyskusji na komisje           
z uwagi że projekt trafił pod obrady w ostatniej chwili, 

 radna p. Teresa Ociepka poinformowała, że w czwartek było zebranie nauczycieli, 
Rady rodziców i Stowarzyszenia gdzie zapadła ta decyzja, 

 radna p. J. Kozak stwierdziła, że jest to inicjatywa ze strony mieszkańców                 
a Stowarzyszenie jako organ dalej będzie działać, a Rada Gminy podejmując ten 
dokument daje zielone światło do rozpoczęcia dalszej procedury związanej               
z przejęciem placówki, 

 Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak podkreśliła intencyjny charakter projektu 
uchwały przedłożony na wniosek mieszkańców którzy podjęli taką drogę 
ratowania szkoły. 

Wynik głosowania Uchwały Nr 120(XIV)15 Rady Gminy Poraj w sprawie przekazania do 
prowadzenia Szkoły Podstawowej im. Dywizji J.H. Dąbrowskiego w Kuźnicy Starej 
w drodze umowy Stowarzyszeniu „Przyjazna Szkoła” w Kuźnicy Starej: za - 13 radnych,  
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przeciw – 0, wstrzymało się od głosu - 1 radny. Uchwała to załącznik nr 26 do niniejszego 
protokołu. 
 

Przewodnicząca Rady zarządziła pięciominutową przerwę w sesji.  
Po wznowieniu obrad o godzinie 1345 otworzyła punkt zapytań do Wójta Gminy. 

 
9. Zapytania i wolne wnioski - odpowiedzi. 

Radni: 
1) p. Tomasz Klimek zwrócił uwagę na wysoko osadzone studzienki 

kanalizacyjne w ŻL, że może być problem przy odśnieżaniu i nawiązał do 
terminu zakończenia I-go etapu kanalizacji; 

2) p. Krzysztof Szustak podniósł temat: wyciętego lasu na końcu ul. Zielonej          
w Poraju, zdewastowanego boiska na „zatorzu”, braku oświetlenia przy 
dworcu na parkingu przy przejściu dla pieszych gdzie doszło już do kilku 
stłuczek, wałęsających się psów; 

3) p. Z. Polak podziękowała za rozpoczęcie prac związanych z oświetleniem ul. 
Księżycowej i poruszyła sprawy: parkanu przy parku (zmiana ogrodzenia); 
rozlewiska w centrum miejscowości na ul. Grunwaldzkiej obok sklepów; 
czyszczenia rowów szczególnie na ul. Wiejskiej; równania dróg bez efektów      
z przykładem Dzierżna gdzie już powstają dziury; nowych nazw ulic czym jej 
zdaniem powinni zająć się urzędnicy i zaproponować jednorazowo 
załatwienia sprawy; zakończenia I etapu kanalizacji i plan kolejnego; 
utworzenia lodowiska na basenie kąpielowym. Skierowała: zarzut do 
Przewodniczącej Rady o organizowanie wspólnych komisji  i apelowała żeby 
nie stosować takich praktyk; organizowania sesji w terminach sesji w 
Powiecie; pytania do radnego powiatowego p. Krzysztofa Klimka na temat 
realizacji budowy chodnika w drodze powiatowej w Jastrzębiu i planowanych 
inwestycjach w naszej Gminie. 
Radna p. Kozak odniosła się do łączenia posiedzeń komisji i stwierdziła, że do 
omawiania wspólnych tematów można je wspólnie analizować. Poparł 
stanowisko p. A. Ludwikowski i ocenił pomysł za dobry i miarodajny ponieważ  
radni są informowani we wszystkich tematach nie tylko w sprawach z zakresu 
merytorycznej komisji. Optował za utrzymaniem wspólnych posiedzeń 
komisji co jakiś czas. Pani Polak postulowała, żeby komisja wspólna trwała 
tyle czasu ile potrzeba do omówienia wszystkich dokumentów nie jak to się 
dzisiaj stało; 

4) radna p. Katarzyna Rzepka nawiązała do prac porządkowych w sołectwie 
Masłońskie typu: uzupełnienie ubytków w drodze, przycięcia krzewów, 
ogrodzenia, założenia oświetlenia na ulicy Modrzewiowej i projektu 
kanalizacji. 

 

Wójt Gminy odpowiadał: 

 do końca roku zostanie zakończony I etap kanalizacji w ŻL, a co do 
osadzenia studzienek zapyta i odpowie na komisji, 

 oświetlenie uliczne jest stopniowo uzupełniane i do końca roku 
rozpoczęte prace będą ukończone, 

 Lasy Państwowe mają własną gospodarkę leśną i Nadleśnictwo Złoty 
Potok dokonało wycinki drzew na swoim terenie. Na wniosek OSP 
powstały nowe hydranty w lesie bo jest to miejsce newralgiczne, 

 zielone boisko dla dzieciaków na ul. Zielonej w Poraju będzie utrzymane, 
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 problem wałęsających się psów narasta w okresie zimowym ale jest 

monitorowany, 
 podnoszone w zgłoszeniach prace porządkowe na terenie Gminy 

postaramy się zakończyć przed okresem świątecznym, 
 w II połowie przyszłego roku zostanie ogłoszony przetarg na kolejny etap 

kanalizacji, 
 z pracownikami od robót publicznych postaramy się o zmianę parkanu 

graniczącego z parkiem, 
 co do nazewnictwa ulic poprosił radnych o wnioski na komisjach. Na 

zebraniach wiejskich w poszczególnych sołectwach temat również 
zostanie podniesiony; 

 od Radnych zależy czy chcą pracować wspólnie na jednej komisji; 
 po przetargu koszt budowy chodnika w Jastrzębiu uległ obniżeniu, 

dlatego Gmina partycypuje w kosztach inwestycji  kwotą 240 tyś zł. 
Inwestycję podzielono na II etapy z zakończeniem realizacji w roku 
przyszłym. Przekaże radnemu p. Klimkowi zapytania p. Polak; 

 Stowarzyszenie poprowadzić będzie niepubliczną szkołę w Kuźnicy Starej 
od 1 września 2016 roku. Placówka funkcjonowała będzie na zasadzie jak 
Niepubliczna Szkoła w Masłońskim. Na temat zmiany zarządzania i 
obniżenia kosztów utrzymania tej placówki rozmawialiśmy od 2011 roku. 
Uchwała Rady upoważnia Stowarzyszenie do rozpoczęcia dalszej 
procedury w tym zakresie od Kuratorium. 

 

10. Sprawy organizacyjne. 

Przewodnicząca Rady odczytała pismo Sołtysa i Rady Sołeckiej ŻL adresowane do 
Prezesa Gminnej Spółdzielni w Poraju w sprawie usunięcia nieprawidłowości dotyczącej 
bardzo złego stanu technicznego nawierzchni chodnika przed pawilonem handlowym 
przy ul. Hr. Raczyńskiej i drogi na zaplecze do pawilonu – Rada przyjęła do wiadomości. 
Pismo zostało skierowane do Kierownika Referatu GK w celu zajęcia się sprawą                  
z informacją zwrotną na komisje. 

 
11. Zamknięcie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku sesji Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak 
zamknęła XIV sesję Rady Gminy Poraj o godzinie 1413. 
 

Protokolant 

 Inspektor 

 

 Maria KITA 

           Przewodnicząca 
        Rady   Gminy   Poraj 
 

 

        Katarzyna   KAŹMIERCZAK 


